
Trots op onze leden: Nederland kan rekenen op zijn accountants 
 
Beste leden, 
 
Het zijn bijzondere en ongewone tijden. Als NBA-bestuur willen we alle leden graag een hart 
onder de riem steken, vanwege al het werk dat door jullie in de afgelopen periode al is 
verzet en in de komende tijd nog verzet zal worden. Daarmee laten jullie zien dat Nederland 
inderdaad kan rekenen op zijn accountants. 
 
De coronacrisis heeft grote gevolgen voor de hele samenleving en daarmee ook voor onze 
leden. Wellicht ben je een naaste verloren, ben je zelf  getroffen door COVID-19 of al 
herstellende. Wij wensen alle leden veel sterkte en indien van toepassing een voorspoedig 
herstel. 
 
Daarnaast is de impact van alle maatregelen op de economie, zowel nationaal als 
wereldwijd, enorm groot. Als accountants zien wij daarvan als geen ander de gevolgen.  
Veel organisaties moeten door de economische situatie harde maatregelen nemen, inclusief 
het aanpassen van arbeidsvoorwaarden en het afslanken dan wel beëindigen van 
activiteiten. Lastige gesprekken die veel persoonlijk en financieel leed betekenen, maar die 
de accountant die met dergelijke situaties geconfronteerd wordt niet uit de weg mag gaan.  
 
Voor vrijwel alle accountants betekent de dringende oproep van de overheid om thuis te 
blijven een totaal andere inrichting van de wijze waarop de werkzaamheden moeten worden 
vervuld. De accountants in de openbare praktijk, samenstelpraktijk, accountants werkzaam 
in het bedrijfsleven of bij de overheid: voor allen geldt dat ze hun werkzaamheden niet op 
de traditionele manier kunnen uitvoeren.  
Gelukkig zorgt de digitalisering ervoor dat veel zaken alsnog kunnen worden gerealiseerd, 
zodat de accountant haar of zijn toegevoegde waarde als zekerheidsverschaffer kan 
waarmaken. Tegelijkertijd is het voor veel accountants nog een hele zoektocht om goed 
vorm te geven aan een kantoor dat in al haar facetten nagenoeg geheel gedigitaliseerd is. 
Wat we ook merken is dat de vele informele contacten die je normaliter hebt -toch een 
beetje de smeerolie van een organisatie- naarstig worden gemist en maar deels te 
compenseren zijn met alle beschikbare digitale tools. 
Wij zijn als bestuur trots op de medewerkers van het bureau, die jullie als leden iedere dag 
met praktische hulp en informatie bijstaan.  
 
Tegelijkertijd zorgt de corona-crisis ervoor dat wij vaak op zicht moeten varen en dat we met 
50 procent van de kennis beslissingen moeten nemen. In veel gevallen gaat het daarbij over 
vaktechnische vraagstukken met betrekking tot het al dan niet sprake zijn van 
(dis)continuïteit, waarderingsvraagstukken en de uitvoering van nieuwe steunmaatregelen. 
Situaties waarin we vaak niet die mate van zekerheid kunnen geven die we gewend zijn, 
maar waarin toch om een oordeel wordt gevraagd. Toch moeten we hier ook zorgvuldig mee 
omgaan, door professioneel kritisch te blijven, collega’s in of buiten onze organisatie te 
consulteren en te wijzen op een transparante weergave van de feiten. En door zelf te zorgen 
voor een goede interne vastlegging van onze overwegingen die hebben geleid tot bepaalde 
keuzes en helder te zijn in onze rapportages. Bedenk daarbij dat van niemand het 
onmogelijke kan worden gevraagd.  



 
Welke impact de coronacrisis heeft op de toekomst weten ook wij niet. Wat we wel weten is 
dat de leden van onze beroepsgroep dag in dag uit hard werken om voor Nederland 
vertrouwen te houden in het financieel-economische systeem. Ook in crisistijd kan 
Nederland rekenen op zijn accountants. Daar mogen we trots op zijn.  
 
Het bestuur van de NBA: 
Marco van der Vegte  
Malika Bensellam-Bouhtala  
Erik van der Haar  
Ronald van Rijswijk  
Esther van der Vleuten  
Jan Wietsma 
 
 


